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OBEC BECHEROV 
Becherov 135, 086 35 Becherov 

___________________________________________________________________________ 
 
 

Z Á P I S N I C A 
 

z 10. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Becherove  
konaného dňa 01.12.2023 v zasadačke obecného úradu 

 
 
 
Program:  

1. Otvorenie zasadnutia.  
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 
3. Návrhová komisia. 
4. Nový územný plán obce Becherov. 
5. Verejný vodovod Becherov – obytný súbor Hrabník- kolaudácia vodovodu. 
6. Akcia Sv. Mikuláš. 
7. Riešenie odvozu a likvidácie odpadu v roku 2024. 
8. PHRSR 2023-2029. 
9. Interný predpis č. 3/2023 – Zásady hospodárenia s majetkom obce Becherov. 
10. Športové centrum Becherov. 
11. Plán obnovy – oprava KSB. 
12. Verejný vodovod Becherov – obytný súbor Hrabník. 
13. Becherov – IBV, prístupová cesta. 
14. MAS Horná Topľa – spevnená plocha a prestavba autobusovej zastávky. 
15. MAS Horná Topľa – výzva 7.2 – Rekonštrukcia miestnej komunikácie. 
16. POD 2023 – Altánok s náučnými tabuľami. 
17. MAS Horná Topľa – výzva na výstavbu multifunkčného ihriska. 
18. Doplnková cyklistická infraštruktúra v obci Becherov. 
19. Rekonštrukcia rozhlasu. 
20. Oplotenie vojnového cintorína z I. svetovej vojny. 
21. Výzva na zberné vozidlo z Environmentálneho fondu. 
22. Úprava rozpočtu v roku 2023. 
23. Návrh rozpočtu na rok 2024. 
24. Cestovné paušálne náhrady pre poslancov OZ. 
25. Zamestnanie pracovníčky na OcÚ v roku 2024. 
26. Premenovanie zastávok SAD Prešov v k.ú. obce Becherov. 
27. Povinné zverejňovanie. 
28. CVČ. 
29. Výzva na Riešenie migračných výziev v obci Becherov. 
30. Rôzne. 
31. Uznesenie. 
32. Záver. 
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Prítomní:       podľa prezenčnej listiny. 
 
1/  Starosta obce všetkých prítomných privítal a následne zasadnutie otvoril.  
 
 
2/  Za zapisovateľa bola navrhnutá Ing. Júlia Bogdanová za overovateľov zápisnice 
     Ing. Vladimír Choma a Marián Grivna.  
 
 
3/  Návrhová komisia Ing. Júlia Bogdanová a Jozef Dinis.  
 
 
4/ Starosta obce ukázal poslancom návrh nového územného plánu obce Becherov. Tento návrh 

bol prítomným zaslaný aj na email, aby si ho mohli v pokoji preštudovať. Návrh nie je 
definitívny. Bude sa upravovať podľa potreby. Ako bolo už spomenuté, je potrebné 
vypracovať štúdiu vplyvu na životné prostredie. Kvôli dotácií sme uhradili za územný plán 
na základe zmluvy 9.000,00 €. Žiadosť o preplatenie schválenej dotácie sme zaslali na Úrad 
územného plánovania a výstavby. Dotácia vo výške 7.200,00 € by nám mala byť poskytnutá 
do konca roka.  

 
 
5/  Verejný vodovod Becherov – obytný súbor Hrabník – kolaudácia vodovodu. O kolaudáciu 

sme požiadali Okresný úrad Bardejov, odbor starostlivosti o životné prostredie dňa 
14.08.2023. Konanie bolo orgánom určené na 25.10.2023 o 10.00 hod. Konanie prebehlo 
bez problémov, obec doložila potrebné dokumenty. Chýbali nám len tri náležitosti, a to 
Súhlasné stanovisko OR HaZZ, Zmluvu o zriadení vecného bremena s PSK popod cestu 
II.545 a potvrdenie o vykonanom preplachu a dezinfekcii. Na doplnenie týchto náležitosti 
sme boli vyzvaní listom doručeným dňa 08.11.2023 a zároveň druhým listom nám bolo 
konanie do doloženia chýbajúcich dokumentov prerušené. Starosta úradu reklamoval 
Potvrdenie o vykonanom preplachu a dezinfekcie, ktoré bolo príslušnému úradu doložené. 
Stanovisko OR HaZZ nám bolo doručené 20.11.2023 a zmluva s PSK nám musí byť 
doručená každú chvíľu. Následne už nič nebude brániť vydaniu kolaudačného rozhodnutia 
na predmetnú stavbu. 

 
 
6/ Akcia Sv. Mikuláš. Po rozprave o čase a forme tejto akcie sa poslanci uzniesli, že akcia sa 

uskutoční v kultúrnom dome dňa 16.12.2023 o 15.00 hod. Balíček dostane každé dieťa 
s trvalým pobytom v obci Becherov do veku 14 rokov (vrátane) v hodnote 7 €. Poslankyňa 
Ing. Júlia Bogdanová dostala za úlohu zaobstarať na túto akciu divadlo pre deti. 

 
 
7/ Starosta obce informoval poslancov o oznámení firmy Fúra, s.r.o. o zvýšení cien za odvoz 

a likvidáciu komunálneho odpadu v roku 2024. Jedná sa o 20% zvýšenie z 1,80 €/kuka 
nádoba na 2,16 €/kuka nádoba. V tomto roku vyberieme na poplatkoch cca 4.000,00 € 
a náklady na likvidáciu cca 5.000,00 €. Pri zachovaní aktuálnej sadzby by sa tento rozdiel 
adekvátne zväčšoval. Starosta zdôraznil, že máme pri poplatkoch úľavy, osoby nad 62 rokov, 
študenti, ZŤP atď. Všetko v súlade so zákonom č. 582/2004 Z.z. Týmto spôsobom 
nedokážeme vybrať na poplatkoch toľko financií, aby sme na odvoz a likvidáciu odpadu 
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nedoplácali z verejných zdrojov. Niektorí nedokážu naplniť nádobu na odpad raz za dva 
týždne. Niektorým je jedna nádoba málo. Starosta zdôraznil, že všetko je o spôsobe 
separovania odpadu. On konkrétne s rodinou nedokáže naplniť nádobu na komunálny odpad 
za mesiac. Poplatok je prevažne za manipuláciu. Každá domácnosť musí mať nádobu na 
komunálny odpad a raz za dva týždne musí ku nej obsluha prísť, bez rozdielu či je plná, 
alebo prázdna. Uvažovať o predĺžení termínu odvozu, napr. z dvoch na tri týždne je vecou 
budúcnosti. Ide o to, že vývoz za tri týždne momentálne spoločnosť neposkytuje a raz za 
mesiac je spoplatnený väčšou sadzbou, ako raz za dva týždne. Na základe týchto skutočností 
poslanci jednohlasne schválili Dodatok č. 1 k VZN obce Becherov č. 1/2022 o miestnej dani 
z nehnuteľností a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady pre 
rok 2022 a ďalšie zdaňovacie obdobia, kde sadzba poplatku sa stanovuje: 
a) Sadzba poplatku pre fyzické osoby prihlásené k trvalému alebo prechodnému pobytu je 

         0,0497 € za osobu a kalendárny deň (t.j.18,00 € /osoba a rok)  
    b) 0,0497 € za osobu a kalendárny deň pre osoby, ktoré nie sú prihlásené k trvalému alebo 
        prechodnému pobytu a užívajú alebo sú oprávnené užívať stavbu na území obce  
       (t.j.18,00 € /osoba a rok) 
    c) Sadzba poplatku pre právnické osoby a podnikateľov je 0,011 €/l podľa zbernej nádoby 
        vynásobenej počtom odvozov (0,0168 € x 110 l x 26 odvozov = 48,00 €)   
     Dodatok č.1 bude dnes vyvesený na úradnej tabuli a na internetovej stránke obce. 
 
 
8/ Poslancom bola predložená  finálna podoba Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja obce Becherov na roky 2023-2029. Následne poslanci jednohlasne schválili PHRSR 
obce Becherov na roky 2023-2029. 

 
 
9/ Poslanci jednohlasne schválili Interný predpis č. 3/2023 -Zásady hospodárenia s majetkom 

obce Becherov. 
 
 
V ďalšej časti tohto zastupiteľstva bude starosta obce informovať poslancov 
o kapitálových výdavkoch na rôzne akcie za tento rok. 
 
 
10/ Športové centrum Becherov. V tomto roku sme uhradili na tento projekt sumu 18 598,58 €. 

Jednalo sa o kúrenie, kamery a elektronický zámok a stavebné práce.  
 
 
11/ Plán obnovy – oprava KSB - Zníženie energetickej náročnosti kultúrno-správnej budovy 

v obci Becherov. Na tento projekt sme vynaložili finančné prostriedky vo výške 9 241,16 
€. Jednalo sa o úhradu faktúr za verejné obstarávania na dodávateľoch projektovej 
dokumentácie, externého manažmentu a stavebného dozoru 130,00 € za jedno VO. 
Spracovanie PD 4.200,00 € a poradenská a konzultačná pomoc pri spracovaní žiadosti 
2.400,00 €. Na tejto položke máme zaúčtovanú aj opravu dvora KSB vo výške 2.381,16 €. 

 
 
12/ Verejný vodovod Becherov – obytný súbor Hrabník. Za spracovanie geometrického plánu 

sme zaplatili 1.452,00 €, rozbory vody 207.13 € a ešte nám príde faktúra za spustenie ATS. 
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Náklady na vodovod v tomto roku počítame vo výške 1.926,19 €. Geometrický plán bol 
potrebný ku zriadení vecných bremien a kolaudačnému konaniu. 

 
 
13/ Becherov – IBV, prístupová cesta. V tomto roku sme uhradili faktúry na túto akciu vo výške 

24.979,24 €. Jednalo sa o osadenie plynovej chráničky na prístupové cesty 12.928,96 € 
a práce naviac, ktoré boli schválené uznesením OZ vo výške 12.050,70 €. 

 
 
14/ MAS Horná Topľa – spevnená plocha a prestavba autobusovej zastávky. Celkové náklady 

predstavujú sumu 27.813,94 €. 1.000,00 € sme uhradili za projektovú dokumentáciu, 
291,00 € za geometrický plán a 26.522,94 € za samotné dielo. Z IROP sme dostali na túto 
akciu dotáciu vo výške 24.626,02 €. Takže z vlastných zdrojov za celé dielo sme uhradili 
len 3.187,92 €. 

 
 
15/ MAS Horná Topľa – výzva 7.2 – Rekonštrukcia miestnej komunikácie. Na túto akciu sme 

vynaložili finančné prostriedky vo výške 3.440,00 €. 360,00 € za polohopisné a výškopisné 
zameranie terénu. 2.000,00 € za projektovú dokumentáciu a 1.080,00 € za spracovanie 
žiadosti. 28.11.2023 nám bolo z PPA doručené rozhodnutie o schválení dotácie na 
rekonštrukciu predmetnej cesty vo výške 99.817,10 €. Tu starosta prítomných upozornil, 
že napriek deklarovaniu v rôznych médiách, že niektoré dotácie majú 100 % plnenie, nie 
je to pravda. My síce dostaneme na dielo dotáciu vo výške 99.817,10 €, ale už teraz sme 
do toho dali 3.440,00 €. V novom roku musíme s PPA podpísať zmluvu a zrealizovať 
verejné obstarávanie na dodávateľa stavby. 

 
 
16/ POD 2023 – Altánok s náučnými tabuľami. Dňa 10.10.2023 sme v Plavči podpísali so 

SAŽP zmluvu o zabezpečení finančnej podpory na výstavbu altánku s náučnými tabuľami 
vo výške 8.000,00 €. Výstavba altánku bola vysúťažená v sume 16.100,06 €. Rozdiel sa 
uhradí z dotácie na Riešenie migračných výziev v obci Becherov. Takže z vlastných 
zdrojov na túto akciu použijeme minimum finančných prostriedkov. Doteraz sme uhradili 
sumu 250,00 € za prevedenie VO a 300,00 € za geometrický plán. Vzhľadom na výšku 
dotácie starosta obce žiadosť a následné vyhodnotenie spracuje sám, čím ušetríme ďalšie 
finančné prostriedky. 

 
 
17/ MAS Horná Topľa - výzva na výstavbu multifunkčného ihriska. Na tento projekt sme do 

dnešného dňa vynaložili finančné prostriedky vo výške 1 910,00 €. Za geometrický plán 
na pozemok, kde bude ihrisko stáť sme uhradili sumu 300,00 €. Za bilanciu skrývky na 
vyňatie poľnohospodárskej pôdy sme zaplatili 110,00 € a za projektovú dokumentáciu 
1 500,00 €. V tomto roku budeme musieť uhradiť sumu 1 080,00 € za spracovanie žiadosti. 
Žiadosť bola podaná na MAS-ku 30.11.2023. Po kontrole bude zaslaná na PPA na 
schválenie. Keďže výzva bola vyhlásená na maximálnu dotáciu 100 000 €, súčasťou 
žiadosti nie je prístupový chodník, keďže predpokladaná hodnota zákazky samotného 
ihriska je  99 239,09 € a chodníka 26 513,53 €. Na prístupový chodník musíme nájsť 
finančné prostriedky niekde inde.  
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18/ Doplnková cyklistická infraštruktúra. V rámci tohto projektu v prípade schválenia 
postavíme altánok pre cyklistov s nabíjacou stanicou. Altánok bude umiestnený pri garáži, 
pri pamätníku padlým v II. svetovej vojne. Z dôvodu blízkosti trafostanice budeme musieť 
premiestniť vodomernú šachtu pre miestnosť vodičov SAD. Na tento projekt sme doteraz 
vynaložili finančné prostriedky vo výške 1 020,00 €. Vypracovanie projektovej 
dokumentácie 720,00 € a za žiadosť 300,00 €. 

 
 
19/ Rekonštrukcia rozhlasu. Keďže ako už bolo spomínané projekt v rámci dotácie SPP nám 

nebol schválený, rekonštrukciu a rozšírenie rozhlasu na lokalitu Hrabník sme uhradili 
z vlastných zdrojov. S novým moderným vysielačom v kancelárii, materiálom a prácou 
nás to vyšlo na 5 527,00 €.  

 
 
20/  Oplotenie vojnového cintorína  z I. svetovej vojny. Na tento projekt sme dostali dotáciu 

14 000,00 €. Keďže vysúťažený dodávateľ vyhral s cenou 18 010,64 €, čo bola približne 
predpokladaná hodnota zákazky, zvyšné prostriedky uhradíme z dotácie na Riešenie 
migračných výziev v obci Becherov. Jedná sa o úhradu PD v sume 500,00 €, 4 010,64 € za 
prácu a 250,00 € za proces verejného obstarávania. Z vlastných prostriedkoch by sme na 
tento projekt nemali dať ani cent.  

 
 
21/  Starosta obce informoval prítomných, že vo výzve Environmentálneho fondu na zberové 

vozidlo (traktor) sme skončili v zásobníku. Dvaja z troch hodnotiacich náš projekt 
odporučili, jeden nie. Teraz v decembri by mali ešte hodnotiť zopár obcí zo zásobníka. Ale 
pravdepodobnosť úspešnosti je minimálna. Výzva by mala v roku 2024 pokračovať a mi 
sa jej opätovne zúčastníme.  

 
 
22/  Poslanci si preštudovali úpravu rozpočtu obce v roku 2023, navrhnuté zmeny poslancom 

zdôvodnil starosta obce. Hlavný kontrolór obce predniesol stanovisko k návrhu na úpravu 
rozpočtu obce 2023.V stanovisku odporučil poslancom navrhovanú zmenu rozpočtu v roku 
2023 schváliť. 

 
     Poslanci jednomyseľne prijali úpravu rozpočtu obce pre rok 2023. 
 
     I. úpravu rozpočtu obce pre rok 2023 podľa jednotlivých položiek : 
           zvýšenie príjmov o 178 963 € 
           zvýšenie výdavkov o 107 266 € 
      Po tejto úprave príjmy rozpočtu predstavujú sumu 630 883 € 
                               výdavky rozpočtu predstavujú sumu 551 483 €    
 
      Rozdiel medzi príjmami a výdavkami je naplánovaný na 79 400 €. 
 
 
23/ Starosta obce informoval poslancov o návrhu rozpočtu obce na rok 2024. Preštudovali si 
     celý rozpočet podľa jednotlivých položiek a nejasnosti boli starostom obce vysvetlené. 
     Hlavný kontrolór obce predniesol stanovisko k návrhu rozpočtu obce na rok 2024. 
     V stanovisku odporučil poslancom navrhovaný rozpočet na rok 2024 schváliť. 
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     Rozpočet je naplánovaný ako prebytkový: 
     Príjmy rozpočtu predstavujú sumu 466 863,00 € 
     Výdavky rozpočtu predstavujú sumu 460 307,00 € 
     Prevaha príjmov nad výdavkami prestavuje sumu 6 556,00 € 
 
     Návrh rozpočtu bude vyvesený na úradnej tabuli a schválený bude na zasadnutí OZ dňa 

16.12.2023. 
 
 
24/ Na návrh starostu obce poslanci jednohlasne odsúhlasili vyplatenie cestovných paušálnych 
      náhrad pre poslancov za rok 2023 za používanie súkromného motorového vozidla pri 
      výkone funkcie poslanca OZ v sume 350,00 €/poslanec. Odmeny vyplatí starosta obce 
      každému poslancovi. 
 
 
25/ Pracovníčka OÚ Marcela Hniličková má zmluvu na dobu určitú do konca roku 2023. Aj 

keď máme návrh rozpočtu schválený, prognóza ministerstva financií ohľadne výšky príjmu 
podielovej dane ešte nevyšla. Príjem je orientačný podľa príjmu v roku 2023. V návrhu 
rozpočtu je aj mzda na pracovníčku. Po rozprave a prehodnotení možných alternatív sa 
poslanci uzniesli ponechať pracovníčku počas trvania materskej a rodičovskej dovolenky 
Ivany Žofčinovej. Pokiaľ by sa finančná situácia zhoršila, budeme sa musieť 
s pracovníčkou rozlúčiť a zároveň zrušiť zmluvný výdaj zásielok. 

 
 
26/ Starosta obce informoval poslancov o premenovaní zastávok autobusovej dopravy v našej 

obci. Premenovanie navrhla spoločnosť IDS východ v spolupráci so SAD Prešov, a.s. 
Dolná zastávka sa z „rázcestia“ premenovala na „dolný koniec“, „garáž“ na „cerkov“ 
a plánovaná zastávka na Hrabníku, pôvodná pri budove kasárni z „pohraničné oddelenie“ 
na „Hrabník“.  

 
 
27/ Starosta obce informoval poslancov o povinnom zverejňovaní zápisníc a uznesení OZ na 

internetovej stránke obce. Zverejnili sme požadované dokumenty od roku 2014.  
 
 
28/ Obec obdržala návrh zmlúv s Mestom Bardejov o poskytnutí dotácií na CVČ pre žiakov 

s trvalým pobytom v našej obci. Jedna sa o sumu 71 €/žiak, čo v našom prípade robí 497 € 
pre siedmich žiakov. Starosta zmluvu nepodpísal, dohodol sa s mestom, že sa vyjadríme až 
keď bude jasná daňová prognóza MF SR. 

 
 
29/ Konečne nám prišli finančné prostriedky na Riešenie migračných výziev v obci Becherov 

vo výške 13 000,00 €. Ako už bolo spomenuté, poslanci jednohlasne odsúhlasili použitie 
tejto dotácie na dofinancovanie výstavby altánku s náučnými tabuľami v rámci POD 2023 
vo výške 8 239,36 € a dofinancovanie oplotenia vojnového cintorína z I. svetovej vojny 
v rámci dotácie z MV SR vo výške 4 760,64 €. 
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30/ Starosta obce informoval poslancov, že na jeho návrh schválila Rada starostov združená pri 
spoločnej úradovni obcí okresu Bardejov preplatenie PHM obci Becherov rovnajúcej sa 
ceste do Bardejova a späť dva krát v týždni. Jedná sa o to, že starosta musí niekedy ísť do 
Bardejova, aj keď to nie je pre našu obec potrebné. Je to potrebné z dôvodu spoločnej 
úradovne. Preto by tieto náklady mala logicky znášať úradovňa. Poslanci tento stav ocenili 
a zobrali na vedomie.  

 
 
31/ Návrhová komisia prečítal návrh na uznesenie. 
 
     

Nakoľko  neboli žiadne dotazy ani pripomienky starosta obce p. Jozef Gmiterko sa 
       poďakoval prítomným za účasť a  zasadnutie ukončil.  
 
 
Zapisovateľ: Ing. Júlia Bogdanová                     Overovatelia zápisnice:  
                                                                                                                   Marián Grivna 
                                                                                                                   Ing. Vladimír Choma 
 
 

 

 


